
 

1 
 

Minnesanteckningar från DiVA:s stämma 
den 25 april 2024  
_________________________________________________________________________________  
 
Plats: Uppsala, Uppsala universitet, Blåsenhus och Zoom 
Tid: kl. 13.00-15:10 
 
Del 1: Presentation från projekt nya DiVA 
Del 2: Årsstämma 
 
Datum för nästa stämma: torsdagen den 8 maj 2025. 
_________________________________________________________________________________  
Minnesanteckningar från del 1, information från projekt nya DiVA 
 
Eva Agius, Michael Andersson, Olov McKie och Egil Swenning Leyser berättade om projektet. Se 
presentationer i bilaga 1. 
 
En fråga ställdes om kopplingar till andra system och webbplatser, och om man som medlem 
behöver förbereda något särskilt för att få detta att fungera även med nya DiVA. Eva svarade att en 
enkät gått ut till medlemmar i slutet av 2023 för att kartlägga behovet av information inför 
driftsättning, och att projektet har bra koll på vad man behöver informera och utbilda om innan 
driftsättning. Michael informerade om att det är smart att se över vilka format man använder sig av 
för sina relaterade system, och att förbereda sig inför att börja använda nya DiVA:s egna format.  
 
Vid visning av DiVA:s nya administrationsgränssnitt ställdes frågan om gränssnittet anpassas efter 
medlem genom att de fält en organisation bestämt att man inte ska använda kan döljas. Eva svarade 
att det är resurskrävande att få till det så för varje enskild medlem, och att projektet istället arbetar 
med att få till så lite scrollning i formulären som möjligt. Bl.a. har man infört en rubriknavigering i 
vänsterspalten som gör att man kan gå in på de rubriker man behöver.  
 
 
Minnesanteckningar från del 2, stämmans årsmöte 
 

1. Årsmötets öppnande  
Lars Burman öppnade stämman, inga övriga frågor anmälda.  
 

2. Förra mötets minnesanteckningar  
Inga synpunkter. Minnesanteckningarna lades till handlingarna. 
 

3. Årsberättelse DiVA 2023 
Lars redogjorde för årsberättelsen och presenterade några urval: 
 

• Webbstatistiken visar liksom tidigare år på stor användning av DiVA. Under 2023 
registrerades cirka 43 500 fulltexter i DiVA, och hela fulltextbeståndet var vid 
årsskiftet 2023–2024 totalt ca 629 000 st. Av dessa laddades det under 2023 ned 
cirka 88 miljoner fulltexter. Antalet fulltexter registreras i fortsatt jämn takt medan 
antalet fulltextnedladdningar har ökat.  
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• Vid 2023 års stämma den 4 maj presenterade styrgruppen förslag om nya 

medlemsavgifter för perioden 2024–2026. Stämman utsåg även nya medlemmar i 
DiVA:s styrgrupp där Örebro universitet och Högskolan i Gävle blev nya medlemmar 
när Högskolan i Borås och Linköpings universitet lämnade styrgruppen. 

 
• Den ekonomiska redovisningen visade på ett överskott om 1 756 402 kr, främst p.g.a. 

lägre konsultkostnader. Medlen kommer att användas under kommande år för att 
kunna bemanna utvecklingsprojektet.  

 
• Styrgruppen har träffats fem tillfällen under året. 

 
Frågor om årsberättelsen:  
 
Om det gjorts någon analys av varför antal nedladdningar av fulltexter ökat extra mycket 
mellan 2022 och 2023. Eva svarade att det inte har gjorts. Det kan vara en pandemieffekt. 
 
Angående att det har saknats någon med utpekat IT-ansvar för DiVA på en mer operativ nivå, 
och om det kan vara ett problem för projektet. Eva svarade att biblioteket löst detta genom 
att en av systemutvecklarna har utsetts till teknisk samordnare under projekttiden. 

 
Stämman godkände DiVA:s årsberättelse för 2023. 

 
4. Ekonomisk redovisning 

Ingående balans 2023 var 3 210 632 kr och den utgående balansen för 2023 blev 1 756 402 
kr. Merparten av kostnaderna är personalens löner. Överskottet beror på minskade 
konsultkostnader. 
 
Det är budgeterat för ett underskott om ca 1.6 miljoner kr år 2024. Det överskott av 
myndighetskapital som finns vid ingången av 2024 är ca 1,7 miljoner kr. Av dessa kan det 
budgeterade underskottet för 2024 tas av. 
 
Stämman godtog den ekonomiska redovisningen. 
 

5. Förvaltningsplan för DiVA 2024 (informationspunkt) 
DiVA:s förvaltningsplan för 2024 fastställdes av styrgruppen vid årets första möte den 1 
februari. I förvaltningsplanen redovisas förvaltningsuppdraget vad gäller DiVA i drift. 
Merparten av resurserna i förvaltningsgruppen läggs på nyutvecklingen och därför är de 
viktigaste målen i förvaltningsplanen vidmakthållande aktiviteter som att arbeta för säker 
drift och ge stöd och support till systemets användare. 
Det som är utöver de vidmakthållande aktiviteterna under 2024 är att: 

• Färdigställa konsortiets nya webbplats. 
• Samordna flytten av dataset till SND. 

 
6. Information om ny avgiftsgrupp (informationspunkt) 

Eva informerade om att det finns flera förfrågningar om att gå med i DiVA från små 
organisationer som inte har resurser, och bara har behov av att registrera några få 
publikationer per år. Styrgruppen har beslutat att inga nya medlemmar bör anslutas under 
den tid nya DiVA utvecklas, men att förslag behöver tas fram på en avgiftsmodell som 
inkluderar fler. Det finns två vägar att gå: en är att införa ett system med avgifter utefter de 
tjänster man använder och en annan är att den lägre avgiftsgruppen samsas om en domän. 
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Beslut om den nya avgiftsgruppen bordläggs till våren 2026, när vi vet mer om hur behoven 
ser ut och exakt vilka tekniska möjligheter som finns.  

 
7. Val av valberedning 

Lisa Petersen från Södertörns högskola har gått i pension och behöver ersättas i 
valberedningen. Jonas Gilbert från Högskolan i Borås föreslogs ingå i valberedningen 
tillsammans med Mikael Sjögren. Stämman antog förslaget. 
 

8. Nästa möte 
Nästa stämma bestämdes till torsdagen den 8 maj 2025.  

Det har kommit förslag om att samordna specialisternas DiVA-forum med stämmans årsmöte 
för att kunna dra nytta av gemensamma föreläsningar, eller att det ordnas någon annan 
aktivitet i samband med stämmomötet, så att det blir motiverat att resa och träffas utanför 
Zoom. Stämman uppdrog till styrgruppen att planera formerna för nästa års stämma. 
 

9. Mötet avslutades 
 
 
Deltagare vid stämman: 

1. Lars Burman, Uppsala universitet, ordf. 
2. Eva Agius, Uppsala universitet, förvaltningsledare/sekr. 
3. Catta Torhell, Högskolan i Halmstad 
4. Maria Haglund, Kungliga Tekniska Högskolan 
5. Gunilla Sundström, Mälardalens universitet 
6. Åsa Lund Moberg, Nordiska Afrikainstitutet 
7. Linda Östlundh, Örebro universitet 
8. Wilhelm Widmark, Stockholms universitet 
9. Mikael Sjögren, Umeå universitet     
10. Therese Dunberg, Blekinge tekniska högskola           
11. Lotta Haglund, Gymnastik- och idrottshögskolan      
12. Eva Nordgren, Högskolan Dalarna     
13. Jonas Gilbert, Högskolan i Borås        
14. Cecilia Heyman Widmark, Högskolan i Gävle                            
15. Anneli Friberg, Högskolan i Skövde    
16. Hanna Gadd, Högskolan Väst 
17. Mattias Lorentzi, Jönköping University 
18. Jan Hjalmarsson, Konstfack                                                      
19. Lotta Gustafsson, Linnéuniversitetet                                          
20. Sara Kjellberg, Malmö universitet      
21. Katarina Standár, Marie Cederschiölds högskola                            
22. Johannes Rudberg, Riksantikvarieämbetet                  
23. Eva Ekman, RISE,         
24. Helen Blomberg, Sophiahemmet Högskola 
25. Olof Halldin, Stockholms konstnärliga högskola        
26. Claes Eriksson, VTI, Statens väg- och transportforskningsinstitut                              
27. Greta Linder, Södertörns högskola                               
28. Håkan Grudd, Polarforskningssekretariatet                
29. Cilla Öhnfeldt, Naturvårdsverket                                   
30. Sofia Lundgren, Trafikverket  
31. David Lawrence, Linköpings universitet                       
32. Maivor Hallén, Mittuniversitetet                                    
33. Kajsa Markstedt, IVL, Svenska Miljöinstitutet 
34. Magdalena Lindberg, Nordiska ministerrådet     
35. Joakim Andersson, Försvarshögskolan        


